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استاندار آذربایجان شرقی:

حمایت از کالای ایرانی مساوی با حمایت از تولید، اشتغال و افزایش ثروت و رفاه اجتماعی
است

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه مردم، مسئولان و تولیدکنندگان مخاطبان شعار سال هستند، گفت: ارتقای

کیفیت تولیدات داخلی با افزایش مصرف آنها ارتباط مستقیم دارد و بر این اساس مردم و مصرفکنندگان در تحقق شعار

سال، نقش محوری را بر عهده دارند.

دکتر مجید خدابخش در برنامه تلویزیونی مطالبه از شبکه استانی سهند، در تشریح چرایی انتخاب "حمایت از کالای ایرانی" به&zwnj;عنوان شعار سال 97 از سوی رهبر معظم

انقلاب، گفت: ایشان چندین سال است که عناوین سال&zwnj;ها را حول مسائل اقتصادی انتخاب می&zwnj;کنند که شعار امسال نیز برآیند این نام&zwnj;گذاری&zwnj;ها

بود.

وی با بیان اینکه حمایت از کالای ایرانی مساوی با حمایت از تولید، اشتغال و افزایش ثروت و رفاه اجتماعی است، افزود: سه گروه مخاطبان شعار سال هستند؛ مردم، مسئولان و

تولیدکنندگان.

خدابخش با بیان اینکه اصلی&zwnj;ترین مخاطب شعار سال، مردم ایران هستند، گفت: مردم اگر نسبت به توجه به منابع ملی و اولویت دادن به کالای تولید داخل حتی در

شرایط برابر با کالای خارجی اراده کنند به نفع تولید و اشتغال خواهد بود.

وی با تأکید بر اینکه مردم در تحقق شعار سال، نقش کشنده را ایفا می&zwnj;کنند، افزود: اگر مصرف کالای ایرانی افزایش یابد طبیعتاً افزایش سرمایه&zwnj;گذاری،

به&zwnj;روزرسانی تکنولوژی و ارتقای کیفیت نیز توجیه می&zwnj;یابد؛ اما وقتی مصرف کالای ایرانی کم است تولیدکننده نیز نسبت به کیفیت بی&zwnj;توجه خواهد بود. باید

این معادله را تغییر دهیم و شروع این کار با مصرف&zwnj;کننده است.

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه البته فروشندگان ما هم باید نسبت به فروش کالای تولید داخل تعصب داشته باشند، افزود: دولت و تولیدکنندگان نیز باید به تعصب و عِرق

ملی مردم توجه کنند؛ اگر تولیدکننده نشاط بازار را ببیند، ولی قدمی برای افزایش کیفیت برندارد و یا دولت به عِرق ملی مردم بی&zwnj;توجهی کند و مردم از گرایش به تولید

داخل نتیجه&zwnj;ای نبینند قطعاً دلسرد می&zwnj;شوند.

دکتر خدابخش در ادامه دو عامل کیفیت و برند را علت علاقه به مصرف کالای خارجی عنوان کرد و گفت: در حال حاضر برخی از کالاهای ایرانی مثل کفش تبریز کیفیت بسیار

خوبی دارند؛ اما علاقه به برند خارجی در این نوع کالاها وجود دارد. برخی از تولیدکنندگان ما با خرید برندهای معتبر این مشکل را حل کرده&zwnj;اند که باید در همه

حوزه&zwnj;ها به این موضوع توجه شود.

وی، صادرات کالا را نشانه کیفیت آنها دانست و گفت: سال گذشته 2.4 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی از استان صورت گرفته است که نشان&zwnj;دهنده کیفیت بالای کالاهای

تولید استان است و هرچه بتوانیم در حوزه صادرات موفق عمل کنیم قطعاً در بازار داخلی نیز موفق&zwnj;تر خواهیم بود.

استاندار آذربایجان شرقی در خصوص مصوبه ممنوعیت خرید کالاهای خارجی دارای مشابه داخلی توسط دستگاه&zwnj;ها و نهادهای عمومی و پیمانکاران طرف قرارداد آنها،

گفت: البته دستگاه&zwnj;های اجرایی خریدهای زیادی ندارند، اما شرکت&zwnj;های شبه&zwnj;دولتی و پیمانکاران پروژه&zwnj;های دولتی و عمومی خریدهای متنوعی

دارند که باید از سوی دستگاه&zwnj;های مسئول نسبت به اجرای این مصوبه نظارت&zwnj;&zwnj;های لازم صورت گیرد.

وی افزود: خوشبختانه اکثر کالاهای مورد نیاز دستگاه&zwnj;های اجرایی به اندازه کافی در داخل تولید می&zwnj;شوند و انتظار داریم که دستگاه&zwnj;های اجرایی استان با

دقت تمام این مصوبه را رعایت کنند.

دکتر خدابخش در بخش دیگری از این گفت&zwnj;وگوی تلویزیونی، با اشاره به اینکه از زمان انتصاب به سمت استانداری، از 150 واحد تولیدی، صنعتی و خدماتی بازدید

کرده&zwnj;ام، گفت: ارزیابی بنده این است که اگر توان تولیدی و صنعتی استان را در سه محور متمرکز کنیم می&zwnj;توانیم شاهد بیش از 3 میلیارد دلار سرمایه&zwnj;گذاری

باشیم که اشتغال قابل توجهی را ایجاد می&zwnj;کند.

وی با بیان اینکه اولین حوزه مورد نظر برای سرمایه&zwnj;گذاری، صنعت نفت و گاز است، افزود: متأسفانه در گذشته توجه کافی به این بخش نشده، در حالی که ما در حال

حاضر 335 شرکت فعال در این صنعت داریم.

خدابخش گفت: در اولین مرحله با وزارت نفت مذاکره کردیم تا این شرکت&zwnj;ها در لیست مورد قبول این وزارتخانه قرار گیرند؛ در گام دوم در سفر رئیس جمهور به استان که

به زودی انجام می&zwnj;شود، پیشنهاد خواهیم کرد که 10 درصد از تجهیزات مورد نیاز صنعت نفت از استان ما تأمین شود که این 10 درصد معادل 600 میلیون دلار است.
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استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه حمل&zwnj;ونقل دومین حوزه دارای ظرفیت برای سرمایه&zwnj;گذاری است، گفت: با توجه به اینکه تبریز به&zwnj;عنوان قطب

سوم خودروسازی در کشور مطرح است، با سرمایه&zwnj;گذاران مختلفی از بخش خصوصی مذاکره کرده&zwnj;ایم تا در این حوزه سرمایه&zwnj;گذاری کنند. استان آذربایجان

شرقی ظرفیت&zwnj;های قابل توجهی در صنعت قطعه&zwnj;سازی دارد که می&zwnj;تواند در پیشرفت صنعت خودروسازی استان موثر باشد.

وی با اشاره به اینکه نوسازی ناوگان حمل&zwnj;ونقل عمومی از اولویت&zwnj;های دولت است، افزود: استان آذربایجان شرقی بیشترین عمر ناوگان حمل&zwnj;ونقل عمومی

را در کشور دارد و اگر بتوانیم با استفاده از تولیدات استان، ناوگان حمل&zwnj;ونقل عمومی را نوسازی کنیم، علاوه بر تاثیر آن در کاهش آلودگی هوا و مصرف سوخت، در افزایش

اشتغال نیز نقش موثری خواهد داشت.

خدابخش گفت: البته در کنار این اقدامات بحث توسعه زیرساخت&zwnj;های ارتباطی نیز مطرح است که در حال حاضر پروژه&zwnj;های خوبی در حوزه راه و راه&zwnj;آهن در

حال اجراست.

استاندار آذربایجان شرقی به ضرورت نوسازی صنایع به&zwnj;عنوان سومین حوزه پرظرفیت برای سرمایه&zwnj;گذاری اشاره کرد و گفت: برخی از صنایع استان به دلیل قدیمی

از ظرفیت استفاده  زمینه  این  در  کنند؛  به&zwnj;روز  را  تکنولوژی خود  باید  فعالیت  برای دوام  این صنایع  که  نیستند  برخوردار  بازار  در  اقبال خوبی  از  تکنولوژی،  بودن 

دانشگاه&zwnj;ها و شرکت&zwnj;های دانش&zwnj;بنیان و مراکز تحقیق و توسعه بسیار مهم است و دولت نیز باید از این فعالیت&zwnj;ها پشتیبانی کند.

دکتر خدابخش همچنین از دست&zwnj;اندرکاران برنامه مطالبه قدردانی کرد و با تأکید بر حضور مدیران اجرایی استان در این برنامه، گفت: نقد باعث تکامل است و هیچ مدیر و

دستگاهی نیست که در سیاست&zwnj;گذاری و اجرا بی&zwnj;نقص باشد؛ اگر دستگاه&zwnj;های اجرایی ما در اجرای پروژه&zwnj;ها یا اداره امور محدودیت دارند باید

صادقانه و شفاف به مردم اعلام کنند.
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